

EVONEERS' JOURNEY



SIRCLÉ PROJECT

AEIDL Promoting Social Innovation for Resilient Communities

At the crossroads of entrepreneurship, personal empowerment and social innovation, the SIRCLÉ project has created its first ripples across Europe. Welcome to its baby, the Evoneers' Journey!

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Leaders hail Macron's European victory >>](#)

[Commission launches reflection on harnessing globalisation >>](#)

[Spring 2017 Economic Forecast: steady growth ahead >>](#)

[63 300 unaccompanied minors among asylum seekers in 2016 >>](#)

[EU Platform on Animal Welfare launched >>](#)

[EU announces 21 May as 'European Natura 2000 day' >>](#)

[European Citizens' Initiative on tackling wage and economic inequality >>](#)

[State aid: simplified rules for ports and airports, culture and the outermost regions >>](#)

[Key Data on Teaching Languages at School in Europe >>](#)

[European statistics for European policies >>](#)



WHATS NEW AT ECOLISE?

ECOLISE Newsletter launched!

Each month this online newsletter will be bringing you a roundup of news and events from the communities, citizen groups and associations (including AEIDL) that make up the ECOLISE network.

[Read more >>](#)

Other news

DEFENDING EUROPE TO DEFEND REAL SOVEREIGNTY

The presidential campaign in France illustrated the extent to which the **central issues of the debate all have a dimension which is at least as European as it is national**: economic uncertainty, terrorism, migration crisis, climate challenge, rise in populist and extremist discourse, the role of France and Europe in the new global “disorder”. In this [policy paper](#), **Thierry Chopin**, research director of the **Fondation Robert Schuman**, analyses the need of a clear political project, without

going back to the "Europe of the past" and without coming to terms with national retrenchment.

[Read more >>](#)

SOCIAL MOBILITY IN THE EU

EU citizens are increasingly concerned that today's **young people will have fewer opportunities** for upward social mobility than their parents' generation. This **Eurofound report** maps patterns of **intergenerational social mobility in the EU** countries.

[Read more >>](#)

WHY CENTRAL AND EASTERN EUROPE NEEDS A PAY RISE

This working paper published by the **European Trade Union Institute (ETUI)** looks at wage developments in central and eastern Europe over the past twenty years and shows that **wages are not only low compared to western Europe but also tend to be lower than what the economic potential of these countries would allow for.**

[Read more >>](#)

LEARNING FROM CONTEXT (BERLIN, 22-23 SEPTEMBER)

A multiplicity of voluntary, self-organised, **citizen-based initiatives** is breaking new ground in **experimenting with skills and competences**. **Local communities** and neighbourhoods provide a fertile soil for **innovative practices** of sharing and caring, inventing **alternative modes** of production and economies, building **new paradigms** of solidarity and commons, developing forms of bottom-up city making and constructing their own narratives in the folds of global urbanisation.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to [Jean-Luc Janot](#).

EVONEERS' JOURNEY



PROJET SIRCLE

L'AEIDL, l'innovation sociale et les territoires résilients

Au croisement de l'entrepreneuriat, du développement personnel et de l'innovation sociale, le projet SIRCLe sème ses petits cailloux à travers l'Europe. En route pour l'Evoneers' Journey!

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[La victoire de Macron, une victoire de l'Europe >>](#)

[La Commission lance une réflexion sur la maîtrise de la mondialisation >>](#)

[Prévisions économiques du printemps 2017: vers une croissance stable >>](#)

[63 300 mineurs non accompagnés, demandeurs d'asile en 2016 >>](#)

[Lancement de la Plateforme européenne sur le bien-être des animaux >>](#)

[Le 21 mai devient «Journée européenne Natura 2000» >>](#)

[Initiative citoyenne européenne sur la lutte contre les inégalités économiques et salariales >>](#)

[Aides d'État: simplification des règles pour les ports, les aéroports, la culture et les régions ultrapériphériques >>](#)

[Chiffres clés de l'enseignement des langues à l'école en Europe >>](#)

[Des statistiques pour les politiques européennes >>](#)



QUOI DE NEUF CHEZ ECOLISE?

Premier numéro de la newsletter d'ECOLISE

Chaque mois, cette newsletter en ligne annoncera les nouvelles et les événements des groupes de citoyens et autres associations (dont l'AEIDL) qui composent le réseau ECOLISE.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

DÉFENDRE L'EUROPE POUR DÉFENDRE LA VRAIE SOUVERAINETÉ

La campagne présidentielle en France a montré à quel point **les thèmes au cœur du débat présentent tous une dimension au moins autant européenne que nationale**: incertitude économique, terrorisme, crise migratoire, défi climatique, montée des discours populistes et extrémistes, place de la France et de l'Europe dans le nouveau «désordre» mondial. Dans cet [article](#), **Thierry Chopin**, directeur

des études de la **Fondation Robert Schuman**, analyse la nécessité d'un nouveau projet politique clair, sans retourner à « l'Europe d'avant », ni se résoudre au repli national.

[Lire plus >>](#)

LA MOBILITÉ SOCIALE DANS L'UE

Les citoyens européens de plus en plus préoccupés par le fait que **les jeunes d'aujourd'hui auront moins de possibilités de mobilité sociale à la hausse** que la génération de leurs parents. Ce **rapport d'Eurofound** décrit les **modèles de mobilité sociale intergénérationnelle** dans les pays de l'UE.

[Lire plus >>](#)

POURQUOI L'EUROPE CENTRALE ET ORIENTALE A BESOIN D'UNE AUGMENTATION DE SALAIRE

Ce document de travail de l'**Institut syndical européen (ETUI)** examine l'évolution des salaires en Europe centrale et orientale au cours des vingt dernières années et montre que **ces salaires ne sont pas seulement plus bas par rapport à l'Europe occidentale, mais tendent également à être plus bas que le potentiel économique de ces pays permettrait.**

[Lire plus >>](#)

APPRENDRE DU CONTEXTE (BERLIN, 22-23 SEPTEMBRE)

La multitude d'**initiatives citoyennes**, bénévoles et auto-organisées ouvre de **nouvelles perspectives** dans l'expérimentation des **savoir-faire** et des **compétences**. Les **territoires locaux** et les quartiers sont un sol fertile pour des pratiques novatrices de partage, en inventant des modes de production et des **modèles économiques alternatifs**, en créant de **nouveaux paradigmes de solidarité** pour le bien commun, en développant un urbanisme ascendant et en construisant leur propre récit dans les arcanes de la mondialisation.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus

|MC:SUBJECT|

recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).

© 2017 AEIDL